

Referat

Lokalrådsmøde 7. Maj 2024 kl. 19.00 i Tiendeladen

Kage v. Dan Sharpe

Afbud: Ulf D, Tomas og Flemming

Referent: Dan Sharpe

Ordstyrer: Christina

1. Nye punkter til dagsorden

Christina har et punkt der hedder der kommer under Eventuelt.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

3. Godkendelse af referat, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter fremsendelse, og ligges herefter op på www.vigersted.net

4. Næste møde

Næste møde d. 15/8 – Jens tager kage med.

5. Orienteringspunkter

a. Status for Havedagen 28/4 v. Ulf R.

Der var omkring 20 personer til Havedagen, hvor der blev hæk ved P-pladsen og sat et hegn imellem, for at forhindre at man går igennem og ødelægger planterne. Det var en STOR succes med at grille bagefter.

Der blev snakket lidt om det øvrige område, hvor der er gjort klar til "Vild med Vilje". Det blev aftalt at indbyde til et møde med Bymidte udvalget Tirsdag d. 6/8 kl. 19 i Tieneladen, hvor beboere også indbydes til at komme med gode ideer og planlægning.

Dan har efterfølgende mødt Helle (og Lasse), der bor i det hvide hus, Vigersted Bygade 22, og snakkede med dem om evt. at plante birketræer nær deres grund. De har tidligere haft nogle birketræer i bunden af haven, men de svinede alt for meget, så de til sidst fældede dem, så de var ikke interesseret i, at der blev plantet nogle nye.

De ville lige snakke sammen om det, om andre træer så kunne være et alternativ. De blev opfordret til at deltage, når der blev indbudt til et møde omkring beplantning i Bymidten.

b. Status efter Workshop Cykelstrategi 2024 v. Dan

Det var et godt møde, hvor flere organisationer deltog.

Ringsted har ansat en konsulent der er ekspert i cykelstier.

Det handlede en hel del om selve Ringsted by, men kom også omkring de forhold som er i landområderne.

Repræsentanter fra flere af organisationerne, samt de forskellige Lokalråd, gjorde opmærksom på de mange steder, hvor cykelstierne ikke er gjort færdige, eller i det hele taget mangler.

Det virkede til at være lidt af en øjenåbner for Kommunen, og at man måske nok nærmere skulle flytte fokus på nye cykelstier, til at man nok nærmere skulle få færdiggjort eksisterende cykelstier, og rettet fejl og mangler på disse, samt løst manglende forbindelser rundt omkring.

c. Status for Lønager v. Pernille

Der er ved at blive asfalteret, der ER lagt slidlag, og senere hen kommer så toplaget. Beboerne har selv måttet betale en stor del.

d. Landsbyfilm v. Dan

Dan informerede om status på Landsbyfilm. Der er tegnet kontrakt med firmaet, der kontakter os, når de har finansieringen på plads. De sælger reklameplads og støtte fra lokale virksomheder, og derigennem bliver finansieret.

Når den er produceret, bliver filmen gratis for os.

6. Aktiviteter

a. Sankt Hans d.23/6 v. Dan

Der er lovet et stort flot bål til Sankt Hans. Dan har arrangeret aftale med Mette Ahm Petersen, fra Social Demokratiet, og er Formand for Fritids- og Ungeudvalget.

Lokalrådet stiller 2 grille op, samt grill-tænger til rådighed, således at folk kan grille deres medbragte mad, og vi kan hygge sammen.

b. Fremlæggelse af forslag vedr. Hunde legeplads v. Dan

Dan fremlagde forslaget, og har også snakket med Tomas, om han har lyst til at være Tovholder på projektet, og det vil han gerne.

c. Kommende begivenheder?

Christina kom med forslag til, at hvis vi gerne arrangerer Halloween, 31/10, så bør man i god tid begynde at tænke på at arrangere det.

Sidste år havde Christina fået Præsten til også at deltage med et Halloween arrangement, som var en stor succes.

Der blev snakket om at man måske i samarbejde med Forsamlingshuset, kunne lave noget til Halloween, så der også skete noget i det område af byen.

Dem som også er med i bestyrelsen for Forsamlingshuset, vil tage forslaget med til et af deres kommende møder.

Senere hen er der også Nytårskuren som blev drøftet. Der blev snakket om at man måske skal prøve at tilføje noget nyt, eksempelvis hvis man kunne kombinere det med noget fællesspisning, for også at få lidt mere tid til at snakke.

d. Er der noget der skal forberedes i god tid til Kildemarkedet?

Christina opfordrede til at så vidt vi har mulighed for det, at vi alle bakker op og hjælper alt hvad vi kan, både, før, under og efter.

Der var flere forslag som blev drøftet, både for at komme længere ud med reklame m.m.

Christina vil starte med, at spørge om der er lokale gård-butikker der ønsker at deltage, enten at præsentere ting eller måske sælge lokale varer.

7. LokalNyt (er blot sat på som et fast punkt)

Efter hvad Dan ved af, skulle der gerne være styr på indslag til LokalNyt.

8. PR v. Pernille (er blot sat på som et fast punkt)

Pernille sørger for at skrive opslag omkring indbydelse til Sankt Hans.

Anders havde et lille privat anliggende, som han ville høre om Pernille ville skrive til de lokale aviser. Det virker som om, at de selv vælger i hvilke områder de uddeler, eller måske differentierer mellem postnumre, og ikke Kommune-grænser, hvilket er lidt spøjst. Anders opfordrede til at Lokalrådet kunne kontakte lokalbladene, og derigennem få dem til at forstå, at det mest naturlige ville være, at uddele i forhold til Kommunegrænserne.

9. Kasserer v. Flemming (er blot sat på som et fast punkt)

10. Helhedsplanen (er blot sat på som et fast punkt)

Eksempler på arbejdsområder i nuværende valgperiode:

a. Cykelsti til Roskildevej

b. Energi fællesskab

- c. Begrænsning af vand-overløb til Søen.

11. Evt.

Christina foreslog om hjemmesiden til Forsamlingshuset, måske kunne blive ført ind under byens hjemmeside www.vigersted.net

Hvis der er interesse for det, kan der være potentiale for at spare nogle penge, i stedet for at begge foreninger, har udgifter til hver deres selvstændige hjemmesider. Forsamlingshuset vil tage det op til næste møde.

Med venlig hilsen
Dan Sharpe